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P R O T O K O Ł  Nr XII/15 

 

sesji Rady Gminy Łagów odbytej w dniu  26   s i e r p n i a   2015  roku. 

 

Na sesji obecnych było 15 radnych na ogólną liczbę 15. 

 

W obradach sesji udział wzięli:  radni według załączonej listy obecności, Pan 

Paweł Marwicki Wójt Gminy Łagów, Pan Zbigniew Meducki Zastępca Wójta 

Gminy, Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy, Pan Wojciech Duda 

przedsiębiorca, Pan Łukasz Zalewski pełnomocnik Pana Wojciecha Dudy, 

mieszkańcy oraz sołtysi. 

Sesja filmowana przez Pana  Piotra Skwirowskiego, według  jego oświadczenia 

na własne potrzeby. 

P o r z ą d e k   o b r a d: 

 

1. Poświęcenie nowego budynku Urzędu Gminy. 

2. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łagów      na lata 

2015-2030, 

- zmian w budżecie gminy Łagów na 2015 rok, 

- przyjęcia do realizacji planu gospodarki niskoemisyjnej, 

- intencyjna w sprawie zabezpieczenia środków z budżetu gminy na   

  realizację w 2016 roku projektu przewidzianego do dofinansowania     

  w  ramach programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury   

  drogowej na lata 2016-2020,   

- zmieniająca Uchwałę Nr V/31/15 Rady Gminy Łagów z dnia 18 lutego    

  2015 roku w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego i od   

  nieruchomości   w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości   

  wynagrodzenia za inkaso, 
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- wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z gminą Raków w sprawie  

   budowy drogi. 

6. Podjęcie decyzji przez Radę Gminy  w sprawie wypowiedzenia dzierżawy    

działki nr 29 o pow. 0,35ha położonej w sołectwie Nowy Staw.  

    7. Sprawy różne. 

   8. Wnioski i interpelacje. 

    9. Zakończenie obrad. 

 

Pkt 1. Na prośbę Wójta Gminy Łagów Pana Pawła Marwickiego , księża 

miejscowej Parafii dokonali poświęcenia nowego budynku Urzędu Gminy. 

 

Pkt 2. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz, 

powitał radnych, zaproszonych gości i stwierdził, że w sesji bierze udział 15 

radnych na ogólną liczbę 15, co stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych  uchwał. 

 

Pkt 3. Projekt porządku obrad przedstawił Przewodniczący Rady Pan Marek 

Bartkiewicz. 

 

Pan Paweł Marwicki Wójt Gminy zawnioskował o wykreślenie z porządku 

obrad Pkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności pomiędzy sesjami. 

 

Wniosek zgłoszony przez Pana Wójta w głosowaniu został przyjęty 

jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

 

Po naniesieniu poprawki, porządek obrad w głosowaniu został przyjęty 

jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

 

Pkt 4. Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz poinformował, że 

protokół z poprzedniej sesji został przed rozpoczęciem dzisiejszego posiedzenia 

wyłożony do wglądu. 

Protokół w wyniku głosowania został przyjęty przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Wstrzymał się Pan Jan Domański. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 
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Pkt 5.  Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy poinformowała, że do 

wieloletniego prognozowania stanowiły dane budżetowe, będące wynikiem 

analizy dotychczasowych wykonanych budżetów Gminy Łagów oraz wskaźniki 

przedstawione przez Ministerstwo Finansów w wytycznych dotyczących 

założeń makroekonomicznych na potrzeby wieloletnich prognoz finansowych 

jednostek samorządu terytorialnego. 

W Wieloletniej Prognozie Finansowej zwiększone zostały dochody i wydatki 

budżetu w 2015 roku o kwotę 400.079,77zł. 

Po stronie dochodów zwiększone zostały dochody bieżące w kwocie 173.931,77 

zł, a dochody majątkowe zwiększyły się o kwotę 226.148,00 zł. 

Po stronie wydatków, wydatki bieżące zostały zwiększone o kwotę 95.079,77zł, 

a wydatki inwestycyjne o kwotę 305.000,00 zł. 

W przedsięwzięciach zwiększone zostały wydatki w latach 2015-2019 na 

zadaniach inwestycyjnych: 

- budowa i przebudowa dróg gminnych, 

- budowa obwodnicy miejscowości Łagów w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 756, 

- przebudowa budynku OTL w Sędku dla potrzeb Domu Dziennego Pobytu  

  Senior Vigor, 

- punkt selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych /PSZOK/, 

- rozbudowa Ośrodka Zdrowia w Łagowie, 

- rozbudowa oświetlenia ulicznego, 

- ścieżka edukacyjna – Szlakiem Zbója Madeja. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łagów na lata 2015-2030 przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 

Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta przy 1 głosie wstrzymującym 

się . Wstrzymała się Pani Izabela Garbacka- Łach. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Zmiany w budżecie gminy na 2015 rok, zarówno po stronie dochody, jak i 

wydatki przedstawiła i szczegółowo omówiła Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik 

Gminy. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Łagów na 2015 rok 

przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 



4 
 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta przy 1 głosie wstrzymującym 

się . Wstrzymała się Pani Izabela Garbacka- Łach. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan Paweł Marwicki Wójt Gminy poinformował, że podstawą opracowania 

planu jest Uchwała Rady Gminy Łagów z 2013 roku w sprawie wyrażenia woli 

przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej. 

Plan Gospodarki  Niskoemisyjnej to dokument, którego celem jest określenie 

wizji rozwoju gminy w kierunku gospodarki niskoemisyjnej, pozwalającej 

osiągnąć długofalowe korzyści środowiskowe, społeczne i ekonomiczne. 

Kluczowym elementem planu jest wyznaczenie celów strategicznych i 

szczegółowych, realizujących określoną wizję gminy w zakresie zwiększenia 

efektywności energetycznej, zmniejszenia emisji  gazów cieplarnianych oraz 

wdrożenia nowych technologii zgodnie z zasadą zrównoważonego rozwoju. 

Plan Gospodarki Niskoemisyjnej składa się z dwóch zasadniczych części: 

- inwentaryzacji emisji gazów cieplarnianych z terenu gminy, opierającej się na 

zużyciu energii i paliw na terenie gminy, 

- planu działań, w którym wskazano działania przewidziane do realizacji w 

latach 2015-2020, przyczyniające się  do poprawy efektywności energetycznej 

oraz redukcji emisji gazów cieplarnianych. 

Opracowany plan gospodarki niskoemisyjnej będzie dokumentem 

umożliwiającym ubieganie się o przyznanie środków pomocowych, z budżetu 

Unii Europejskiej w nowej perspektywie finansowej na lata 2014-2020. 

Dokument otwiera drogę do finansowania inwestycji obejmujących m.in. 

termomodernizację budynków publicznych i mieszkalnych, modernizację źródeł 

ciepła, instalację OZE, zwiększenie efektywności energetycznej. 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Planu gospodarki 

niskoemisyjnej w Gminie Łagów 2015-2020 przedstawił Przewodniczący Rady 

Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan Paweł Marwicki Wójt Gminy poinformował, że w ramach Programu 

Wieloletniego pn. ”Program rozwoju gminnej i powiatowej  infrastruktury 
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drogowej istnieje możliwość pozyskania środków finansowych na realizację 

zadań związanych z budową, przebudową i remontem dróg. 

W ramach tegoż  programu Gmina Łagów planuje złożyć wniosek na 

modernizację drogi gminnej Wola Łagowska /Kącik/ - Gęsice. 

Jednym z warunków przyjęcia do rozpatrzenia wniosku jest przedstawienie 

uchwały intencyjnej w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na 

realizację inwestycji. 

Brak uchwały intencyjnej zabezpieczającej środki na 2015 rok, jako załącznika 

przy składaniu wniosku oznacza odrzucenie wniosku i uniemożliwi ubieganie 

się o dofinansowanie z w/w programu, co zmniejszy szanse na wykonanie tych 

dróg. 

 

Pan Wojciech Błosiński zapytał, czy będzie zrobiony łącznik Sędek-Złota 

Woda. 

 

Pani Krystyna Sikora poinformowała, że nie ma połączenia z drogą prowadzącą 

na Orłowiny. Po starym śladzie rosną krzaki. 

Podobny problem jest na Łazach. Droga prowadzi do Pana Dąbrowskiego, a 

powinna wychodzić na Pana Walkiewicza. 

 

Projekt uchwały  intencyjnej w sprawie zabezpieczenia środków z budżetu 

gminy na realizację w 2016 roku projektu przewidzianego do dofinansowania w 

ramach Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 

2016-2020 przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy  poinformowała, że na wniosek 

pracowników Urzędu Gminy ds. podatków  oraz mieszkańców sołectwa 

Piotrów, przygotowany został projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 

poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, 

określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Propozycja zmiany inkasenta wynika z tego, iż  inkasent nie zebrał ostatnio 

podatku. Sytuacja taka powtarza się po raz kolejny. 

Na prośbę radnych sołectwa Piotrów zmiana inkasenta była odraczana. 
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Inkasenci  za inkaso otrzymują prowizję i powinni dotrzeć do każdego 

podatnika. Jest to  duża odpowiedzialność, gdyż są to pieniądze publiczne. 

 

Pan Stanisław Sitarski poinformował, że podatek zbiera, z zebranych pieniędzy 

rozlicza się w terminie, a opinię o jego pracy uważa za krzywdzącą. 

 

Pan Wójt Paweł Marwicki powiedział, że na wyborach sołtysa  Pan Stanisław 

Sitarski złożył przyrzeczenie, że będzie wywiązywał się z obowiązków i 

podatek będzie zbierał w terminie. 

 

Pan Józef Wójcik powiedział, że Pan Stanisław Sitarski był bardzo dobrym 

sołtysem, popieranym przez radnych, mieszkańców, ale ostatnio sytuacja uległa 

zmianie. 

Pan Stanisław Sitarski chce być sołtysem, ale nie chce zbierać pieniędzy. 

Sytuacja taka nie może mieć miejsca. 

Pan Stanisław Rycombel zaproponował,  aby decyzję podjąć poprzez 

głosowanie. 

Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr V/31/15 Rady Gminy Łagów z dnia 

18 lutego 2015 roku w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego i od 

nieruchomości w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości 

wynagrodzenia za inkaso przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 

Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta przy 1 głosie przeciwnym 

 i 4 głosach wstrzymujących się. 

 

Za przyjęcie uchwały głosowali radni:  Pani Ewelina Łata,  Pan Mirosław Duda, 

Pan Tadeusz Kotwa, Pan Paweł Machul, Pan Jan Domański, Pan Waldemar 

Sitarski, Pan Bogusław Siwonia, Pan Stanisław  Rycombel,  Pan Józef  Wójcik, 

Pani Hanna Ozdoba. 

 

Przeciw głosował Pan Marek Bartkiewicz. 

 

Wstrzymali się od głosu radni:  Pan Zdzisław Zwoliński, Pan Czesław 

Masternak, Pan Wojciech Błosiński, Pani Izabela Garbacka- Łach. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 



7 
 

 

Pan Paweł Marwicki Wójt Gminy poinformował, że droga Zbelutka – Choiny 

według mapy ewidencyjnej gruntów usytuowana jest na terenie Gminy Raków, 

której północna część graniczy z Gminą Łagów. 

Z drogi tej korzystają w przeważającej większości mieszkańcy sołectw Stara i 

Nowa Zbelutka, przynależnych terytorialnie do Gminy Łagów, jak również 

mieszkańcy sołectwa Radostów Gmina Raków. 

W latach 2002-2006 wspólnie z Gminą Raków wykonano utwardzenie drogi 

tłuczniem na początkowym odcinku drogi. 

 

Pan Tadeusz Kotwa powiedział, że jest za tym, aby podpisać porozumienie z 

Gminą Raków na współfinansowanie tego zadania. 

 

Pan Paweł Machul powiedział, że Gmina Raków ma dojazd z drugiej strony, a 

więc w naszym interesie jest, aby droga ta powstała. 

 

Pan Władysław Łata powiedział, że jeżeli my dokładamy do budowy tej drogi, 

to Pani Wójt Gminy Raków powinna wybudować drogę do Trzech Krzyży. 

 

Pan Zdzisław Zwoliński zapytał, jaki jest koszt wykonania dokumentacji 

technicznej na budowę tej drogi,  a jaki koszt wykonania drogi. 

 

Pan Wójt Paweł Marwicki  poinformował,  że koszt dokumentacji to kwota  

5 tyś. zł, koszt wykonania drogi około 100 tyś. zł. 

 

Zdaniem Pana Zdzisława Zwolińskiego koszty powinny być poniesione po 

połowie. 

 

Pan Tadeusz Kotwa powiedział, że koszty budowy drogi  są duże, dlatego 

należy rozmawiać o współfinansowaniu przez Gminę Raków. 

Opowiedział się za budową drogi, gdyż  korzystają z niej mieszkańcy naszej 

gminy. 

 

Pan Bogusław Siwonia powiedział, że drogę tą należy wybudować. 

Nie ma drogi zastępczej, jest to jedyna droga, którą  nasi mieszkańcy 

dojeżdżają. 
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Pani Izabela Garbacka – Łach powiedziała, że nie jest przeciwna budowie drogi, 

która będzie służyła naszym mieszkańcom, ale jest przeciwna  takiemu 

porozumieniu, gdzie Gmina Łagów ma finansować budowę drogi na gruncie  

stanowiącym własność Gminy Raków, a Gmina Raków  wykona tylko 

dokumentację. 

 

Pan Józef Wójcik powiedział, że Gmina Raków udostępnia grunt. 

Gdybyśmy chcieli zakupić grunt, koszty byłyby dużo większe. 

 

Pani Anna Łata poinformowała, że drogą tą dojeżdżają mieszkańcy Kędziórki, 

którzy mają tam grunty. 

Podatki z tego tytułu wpływają  do naszej gminy. 

Pani Wójt Gminy Raków nie jest zainteresowana tą drogą. 

 

Pan Wójt Paweł Marwicki powiedział, że prowadzone były rozmowy z Panią 

Wójt Gminy Raków w sprawie  współfinansowania remontu tej drogi, ale Pani 

Wójt drogą tą nie jest zainteresowana. 

Wszystko na tej drodze tj. utrzymanie czyszczenie itp. wykonuje Gmina Łagów. 

 

Pan Stanisław Rycombel powiedział, że będzie głosował za wyrażeniem zgody 

na zawarcie porozumienia z Gminą Raków na współfinansowanie zadania, 

ponieważ chodzi o dobro naszych mieszkańców. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą 

Raków na współfinansowanie zadania pn. ”Remont drogi Zbelutka – Choiny” 

przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta  przy 2 głosach przeciwnych i 2 

głosach wstrzymujących się. 

 

Przeciw głosowali radni: Pani Izabela Garbacka – Łach, Pan Zdzisław 

Zwoliński. 

 

Wstrzymali się od głosu radni: Pan Czesław Masternak, Pan Wojciech 

Błosiński. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 
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Pkt 6. Pan Paweł Marwicki Wójt Gminy powiedział, że radni na dzisiejszym 

posiedzeniu mają zająć stanowisko w przedmiocie wypowiedzenia umowy 

dzierżawy  z dnia 22 października 2007 roku. 

Umowa dzierżawy dotyczy działki nr 29 o pow. 0,35ha, położonej w sołectwie 

Nowy Staw. 

W 2007 roku działka o nr 29 położona w sołectwie Nowy Staw, została 

wydzierżawiona Panu Wojciechowi Dudzie na cele funkcjonowania 

prowadzonej przez niego działalności. 

Umowa została zawarta w dniu 22 października 2007 roku, pomiędzy Gminą 

Łagów, a Panem Wojciechem Duda Spółka EURO-BUD. 

Pan Wójt poinformował, że na dzień dzisiejszy Pan Wojciech Duda nie posiada 

koncesji na wydobywanie tej kopaliny. 

Podatki i czynsz nie są regulowane tak  jak powinny być, a egzekucja nie 

przynosi efektów. 

Pan Wojciech Duda zalega z opłatą podatku od nieruchomości, opłaty 

eksploatacyjnej i czynszu dzierżawnego. 

Powyższe zaległości nie są regulowane od 2012 roku. 

W tej sytuacji dalsze wydzierżawianie działki mija się z celem, gdyż  właściciel, 

czyli Gmina nie osiąga dochodów ze swojego majątku, mając w zamian  hałas, 

kurz i dewastację. 

 

Pan  Łukasz Zalewski pełnomocnik Pana Wojciecha Dudy powiedział, że Pan 

Wójt w swojej wypowiedzi nie dodał, że Pan  Wojciech Duda zwracał się do 

Pana Wójta, Rady Gminy o obniżenie wysokości czynszu dzierżawnego, ale 

bezskutecznie. 

Wytoczone zostało powództwo, które gmina wygrała. 

Pełnomocnik Pana Wojciecha Dudy poinformował, że Gmina jest właścicielem 

tej działki. 

W umowie jest zapis, że mocodawca ma prawo pierwokupu. 

Pan Wojciech Duda zwracał się z prośbą o sprzedaż  działki o nr ewid. 29 

położonej w Nowym Stawie. 

Otrzymał odpowiedź, że działka nie jest planowana do sprzedaży. 

Wypowiadając umowę dzierżawy, Gmina doprowadzi do zamknięcia kopalni. 

Na złożu Łagów V  działalność prowadzi PROBUDEX, który na dzień 

dzisiejszy ma dużo zawartych kontraktów. 
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Jeżeli Gmina nie chce współpracować z Panem Wojciechem Dudą, może 

prowadzić rozmowy z nowym właścicielem. 

Kopalnia może zostać zamknięta, pracownicy stracą pracę. 

 

Pan Wojciech Duda poinformował, że w kolejnych aneksach do umowy 

dzierżawy, miał prawo na poddzierżawianie tej działki innym przedsiębiorcom. 

Zalegał z zapłatą czynszu, gdyż egzekwował zaległości od firm, które nie 

wywiązywały się z zobowiązań wobec niego. 

Poinformował, że to, co jest w jego mocy reguluje, czynsz wpłaca, gmina na 

pewno to zauważyła. 

 

Pan Łukasz Zalewski , pełnomocnik  Pana Wojciecha Dudy dodał, że na dzień 

dzisiejszy, za zgodą Rady Gminy jest poddzierżawca. 

 

Pan Wójt Paweł Marwicki powiedział, że sytuacja jest bardzo skomplikowana, 

zaległości są bardzo duże, windykacja nie przynosi skutków. 

Pan Wójt zwrócił się do Pana Wojciecha Dudy o podanie zebranym wysokości 

wszystkich zaległości na rzecz gminy. 

Pan Wójt powiedział, że zgodnie z zawartą umową dzierżawy z dnia 

22 października 2007 roku, stronom  służy prawo wypowiedzenia umowy na 

trzy miesiące naprzód, licząc na koniec miesiąca, a więc Pan Duda ma czas, aby 

się określić, co dalej zamierza robić. 

 

Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy poinformowała o ilości zaległych 

czynszów dzierżawnych  na przestrzeni 2012-2015 roku. 

 

Pan Wojciech Duda powiedział, że zalega z płatnościami na rzecz gminy, ale 

sukcesywnie reguluje należności. 

Pan Duda zapytał, dlaczego z chwilą  uregulowania stanu prawnego, gmina nie 

sprzedała tej działki. 

 

Pani Marianna Gadowska zapytała, czy prawdą jest, że w umowie dzierżawy 

jest zapis, że miała być wybudowana droga na działce nr 12 na potrzeby 

mieszkańców. 

 

Pan Wojciech Duda poinformował, że wybudowana została droga na działce nr 

12 i działce nr 15/1, odbiór drogi dokonany, protokół odbioru został podpisany. 
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Droga jest drogą ślepą, zarośnięta, nikt z mieszkańców z niej nie korzysta. 

Droga kończy się działką obcą. 

 

Pan Józef Wójcik zapytał Pana Wojciecha Dudę, czy podpisał porozumienie w 

sprawie określenia zasad realizacji i współfinansowania wspólnego zadania pn. 

„Budowa drogi wewnętrznej  od drogi krajowej nr 74 w kierunku kopalń na 

terenie Gminy Łagów”. 

Pan Józef  Wójcik powiedział, że powstał  zjazd do drogi krajowej i zaczęły się 

problemy. 

Kopalnie w sąsiednich gminach wykupiły grunty i we własnym zakresie 

wybudowały drogę. 

 

Pan Wojciech Duda powiedział, że był jednym z podmiotów  zawartego 

porozumienia. 

W ramach podpisanego  porozumienia zobowiązany był na własny koszt 

wykonać zjazd do drogi krajowej nr 74.  Ze zobowiązania się wywiązał. 

Dla informacji  dodał , że zjazd do drogi krajowej nr 74 wybudowany jest na 

działkach, które nie stanowią własności gminy i w każdej chwili może być 

rozebrany. 

Poinformował także, że składał propozycję wybudowania drogi obok masarni. 

 

Pan Józef Wójcik powiedział, że błędem gminy było wyrażenie zgody na 

budowę zjazdu w pierwszej kolejności, a nie poszczególnych odcinków drogi 

wskazanych w porozumieniu. 

 

Pani Izabela Garbacka – Łach powiedziała, że Pan Wojciech Duda  złożył 

propozycję budowy drogi obok  masarni, ale Pan Duda nie pytał mieszkańców, 

którzy mają działki obok, czy wyrażają zgodę. 

Poinformowała, że mieszkańcy Łagowa nie wyrażają na to zgody, mając na 

względzie ochronę cmentarza przed oddziaływaniem kopalń.  / zapylenie, ruch 

kołowy utrudniający parkowanie obok cmentarza itp./ 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz powiedział, że Pan 

Wojciech Duda w swojej wypowiedzi podkreślił, że zjazd do drogi krajowej  

nr 74 wybudowany jest  nie na gruntach stanowiących własność gminy, lecz 

gruntach stanowiących własność prywatną i w każdej chwili może być 

rozebrany. 
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Pan Przewodniczący zapytał, kto korzysta z tego zjazdu i komu zaszkodzi jego 

rozbiórka. 

 

Pan Wojciech Duda poinformował, że ze zjazdu do drogi krajowej korzysta on  i 

Pan Murias - właściciel gruntu. 

Pan Duda powiedział, że właściciel, czyli Pan Murias upomina się o swój grunt i 

może nie pozwolić na zjazd, który jest na jego gruncie. 

 

Pan Wójt poinformował, że Pan Duda podpisując porozumienie wiedział, że 

droga ta nie powstanie. 

Powstał tylko zjazd do kopalni Pana Wojciecha Dudy. 

 

Pan Łukasz Zalewski, pełnomocnik Pana Wojciecha Dudy poinformował, że 

Pan Wojciech Duda żadnego odwołania nie składał, a więc nie utrudniał 

budowy drogi. 

Stronami porozumienia były także inne podmioty. 

Zapytał, czy pozostałe podmioty wywiązały się z zawartego porozumienia. 

 

Pan Józef Wójcik poinformował, że działka gminna została zasypana przez Pana 

Wojciecha Dudę. 

Usypany został wał, który uniemożliwia przejście. 

 

Pani Grażyna Grzesik zapytała, czy w soboty i niedziele kopalnia musi 

pracować. 

 

Pan Wojciech Duda wyjaśnił, że za zgodą Pana Stefana Bąka,  ówczesnego 

Wójta Gminy Łagów , wał został usypany. 

Miało to na celu zabezpieczenie przed kradzieżą i wjazdem samochodów. 

Nie posiada wiedzy, czy w dni wolne od pracy kopalnia pracuje. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz ,zwrócił się do radnych o 

wyrażenie opinii poprzez głosowanie, czy Gmina powinna wypowiedzieć 

przedsiębiorcy umowę dzierżawy działki nr 29 o pow. 0,35ha położonej w 

sołectwie Nowy Staw. 
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Poprzez głosowanie radni jednogłośnie opowiedzieli się za tym, aby Gmina 

wypowiedziała umowę dzierżawy zawartą pomiędzy Gminą Łagów, a Panem 

Wojciechem Dudą w dniu 22 października 2007 roku. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

 

Pkt 7. Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz poinformował, że 

Starosta Kielecki wspólnie ze Stowarzyszeniem Sołtysów Ziemi Kieleckiej w 

dniu 26 września 2015 roku w Klubie Sportowym „Stella” w Słowiku 

organizuje zjazd-szkolenie sołtysów Powiatu Kieleckiego. 

W związku z powyższym zwracają się z prośbą o dofinasowanie 

przedmiotowego szkolenia w wysokości 500 zł. 

 

Pan Wójt  Paweł Marwicki zwrócił się do Państwa  sołtysów, aby w terminie do 

10.09. każdy z sołtysów określił się, czy weźmie udział w szkoleniu. 

 

Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy poinformowała, że Stowarzyszenie na 

Rzecz Ekorozwoju Wsi w Paprocicach zwróciło się z prośbą o udzielenie 

wsparcia finansowego na montaż nowego pieca c.o w Szkole Podstawowej w 

Paprocicach. 

W roku szkolnym 2015/2016 do Szkoły Podstawowej i Oddziału  

Przedszkolnego oraz Gimnazjum w Paprocicach będzie uczęszczać 67 dzieci  

i młodzieży, w tym 41 z Zamkowej Woli i Wiśniowej. 

 

Pan Wójt Paweł Marwicki powiedział, że należy Stowarzyszenie wesprzeć 

finansowo, gdyż do Szkoły w Paprocicach  uczęszczają  dzieci z terenu naszej 

gminy. 

Budynek jest otwarty dla społeczności lokalnej , udostępniany na  zebrania 

wiejskie itp. 

Pan Wójt zaproponował, aby dotacja dla Gminy Nowa Słupia była w  kwocie 

15.000zł. 

 

Pan Jan Domański poparł propozycję Pana Wójta , zwrócił się z prośbą do 

radnych  o udzielenie pomocy  Stowarzyszeniu w Paprocicach. 

 

Pan Mirosław Duda powiedział, że Stowarzyszenia same  nie są w stanie się 

utrzymać, dlatego będzie głosował za dofinansowanie Stowarzyszenia w 

Paprocicach. 
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Wniosek w sprawie udzielenia dotacji w kwocie 15.000 zł  dla Stowarzyszenia 

na Rzecz Ekorozwoju Wsi w Paprocicach , z przeznaczeniem na montaż 

nowego pieca centralnego ogrzewania w Szkole Podstawowej w Paprocicach 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz poddał pod głosowanie. 

Wniosek w wyniku głosowania został przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

 

Pan Wójt Paweł Marwicki powiedział , że w związku  z utrzymującymi się 

niekorzystnymi warunkami atmosferycznymi tj. długotrwałe upały i brak 

opadów, na terenie gminy Łagów obserwujemy zjawisko suszy i związane z tym 

szkody w uprawach rolnych. 

Pan Wójt poinformował, że rolnicy, którzy ponieśli szkody w uprawach będą 

mogli składać wnioski, celem szacowania szkód. 

Druk wniosku dostępny będzie w Urzędzie Gminy – sekretariat oraz na stronie 

internetowej www.lagowgmina.pl w zakładce „susza 2015”. 

Wniosek należy złożyć w terminie umożliwiającym oszacowanie przez komisję 

przed zbiorem lub likwidacją uprawy, nie później niż do 04.09.2015r. 

Pan Wójt powiedział, że stratą musi być objęte 30% ogólnej powierzchni. 

Wymagane dokumenty i komunikaty przekazane zostaną sołtysom. 

 

Pan Józef Wójcik powiedział, że na terenie naszej gminy większość rolników 

nie spełnia wymaganych kryteriów. 

 

Pani Zofia Biesiada zapytała, czy autobus szkolny będzie wjeżdżał do Melonka 

oraz co dalej z budowa drogi w Melonku. 

Zapytała, czy jest szansa na budowę drogi w tym roku. 

 

Pan Marek Bartkiewicz Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że zbliża się 

miesiąc wrzesień, a fundusz sołecki nie został zrealizowany. 

Pracownicy referatu inwestycji i zamówień publicznych wspólnie z 

pracownikami referatu gospodarki komunalnej  powinni określić zakres prac do 

wykonania. 

Jeżeli trzeba będzie zatrudnić firmę zewnętrzną, to należy to zrobić. 

 

Pan Wójt poinformował, że umowa na dowóz dzieci została zawarta na trzy lata. 

Umowę sprawdzimy i odpowiedź zostanie udzielona.  

 

http://www.lagowgmina.pl/
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Pani Izabela Garbacka- Łach  zwróciła się z prośbą o ustawienie koszy po 

stronie północnej gminy, ponieważ nie ma tam żadnego kosza oraz o 

ograniczenie rajdów samochodowych wokół Urzędu poprzez zamontowanie 

barierek. 

Poinformowała, że teren obok jaskini, która jest naszą wizytówką jest nie 

uprzątnięty, kosze zdewastowane. 

Pani Izabela Garbacka – Łach zwróciła się z prośbą o sprzątanie raz w tygodniu 

terenu wokół jaskini.  

 

Pan Wójt Paweł Marwicki poinformował, że budynek Urzędu Gminy  nie jest 

jeszcze odebrany. W dalszym ciągu zgłaszane są usterki i poprawki. 

Firma, która wybudowała budynek wykona zabezpieczenia. 

 

 

       

         W związku z wyczerpaniem porządku obrad  Przewodniczący Rady  

         Gminy podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął obrady  

         XII  sesji Rady Gminy Łagów. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokółowała:                                                        Przewodniczący Rady Gminy 

Barbara Dolata                                                             Marek Bartkiewicz 

 


